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مدیر عامل صندوق تامین خسارت های 
بدنی در نامه ای به معاون امنیتی وزارت 

کشور خواستار شد
ممانعت از ورود وسایل نقلیه بدون 
بیمه شخص ثالث از مرزهای کشور 

تامین  صندوق  عمومی  روابط  گزارش  به 
بیمه،  مراقب  از  نقل  به  بدنی  های  خسارت 
تامین  صندوق  عامل  مدیر  قمصریان،  مهدی 
خسارت های بدنی در نامه ای به معاون امنیتی 
و انتظامی وزرات کشور با اشاره به ماده 7 قانون 
بیمه اجباری شخص ثالث بر موضوع اجباری 
ورود  زمان  در  نقلیه  وسایل  برای  بیمه  بودن 
به مرزهای کشور تاکید کرد و ممنوعیت تردد 

وسایل نقلیه بدون بیمه را خواستار شد. 
 او با اشاره به کشورهای همجوار شرقی خاصه 
وسایلی که از دو کشور افغانستان و پاکستان 
قصد ورود به کشور و رسیدن به مرزهای کشور 
عراق را دارند از معاونت انتظامی وزارت کشور 
نامه  بیمه  تهیه  برای  رسانی  اطلاع  درخواست 
نقلیه  وسایل  ورود  ممنوعیت  و  ثالث  شخص 

بدون بیمه را کرد.

بیمه حوادث انفرادی سفر به عتبات 
عالیات 

بیمه سرمد به مناسبت ایام اربعین، بیمه های 
به  را  عالیات  عتبات  به  سفر  انفرادی  حوادث 

زائرین ارائه می کند. 
این  سرمد،  بیمه  عمومی  روابط  گزارش  به 
شرکت به مناسبت فرا رسیدن ایام اربعین، به 
اقدام به فروش بیمه های  صورت کوتاه مدت، 
کرده  عالیات  عتبات  به  سفر  انفرادی  حوادث 

است.
در طرح فروش بیمه های حوادث انفرادی سفر 
به عتبات عالیات بیمه سرمد، بیمه نامه ها برای 
دوره های 5 روزه، 15 روزه و ۳۰ روزه به زائرین 
ارائه و محدوده جغرافیایی بیمه نامه ها برای خارج 
از کشور صرفا شهرهای نجف، کربلا و کاظمین و 

مسیرهای منتهی به این شهرها می باشد.
زائرین محترم می توانند با مراجعه به نزدیکترین 
شعبه و یا نمایندگی بیمه سرمد در محل زندگی 
خود به اطلاعات دقیق طرح ها دسترسی داشته 
باشند و یا با امور مشتریان به شماره 1516  برای 

صدور این بیمه نامه ها تماس حاصل نمایند.

جلسه مشترک مدیرکل آموزش و 
پرورش خراسان شمالی با بیمه دانا 

پرورش  و  آموزش  مدیرکل  مشترک  جلسه 
استان خراسان شمالی و شعبه بجنورد بیمه دانا 
با هدف بررسی و تقویت همکاری های متقابل 

برگزار شد.  
این  در  دانا،  بیمه  روابط عمومی  گزارش    به 
جلسه احمد فیضی رهورد رئیس شعبه بجنورد 
ضمن ابراز خشنودی از تمدید تفاهم نامه بیمه ای 
با جامعه بزرگ فرهنگیان استان، به ارائه آمار 
تجارب  همچنین  خسارت،  پرداخت  و  صدور 
و سوابق خدمتی این شرکت به کارکنان وزارت 
آموزش و پرورش طی سال گذشته اشاره و تأکید 
کرد: بیمه دانا با داشتن 4۳ نماینده در استان 
در  قرارداد  طرف  درمانی  مرکز   12۰ بر  بالغ  و 
سطح استان، طی سال گذشته تلاش کرد تا با 
ارائه بهترین و سریع ترین نوع خدمات بیمه ای 
به فرهنگیان، در جهت ارتقای کیفیت خدمات 
درمانی این قشر فرهیخته، کارنامه قابل قبولی را 

از خود برجای گذارد.
وی در ادامه افزود: امیدواریم با خدمات ارائه 
شده به فرهنگیان و دانش آموزان استان، همواره 
شاهد ارتقای سطح خدمات درمانی به کارکنان 

شریف آموزش و پرورش باشیم.
در این نشست دکتر ابوالقاسم اکبری، مدیرکل 
آموزش و پرورش استان خراسان شمالی نیز با 
تشریح روند تمدید قرارداد با بیمه دانا و سوابق 
درخشان این شرکت بزرگ بیمه ای در کشور، به 
خصوص با اشاره به خدمات ارائه شده  از سوی 
رضایتمندی  که  گذشته  سال  طی  شرکت  این 
داشت،  پی  در  را  استان  فرهنگیان  حداکثری 
عنوان کرد: امیدوارم در سال جاری نیز شاهد 
ارتقای  و  قرارداد  طرف  درمانی  مراکز  افزایش 
جامعه  به  شرکت  این  درمانی  خدمات  سطح 
استان  این  نقاط  اقصی  در  فرهنگیان  پرتلاش 

باشیم.
وی همچنین با اشاره به اهداف و رسالت این 
اداره در ارائه بهترین خدمات بیمه ای به جامعه 
خوشبختانه  داشت:  اظهار  استان  فرهنگیان 
میزان رضایتمندی فرهنگیان از شرکت بیمه دانا 
بسیار مطلوب بوده که این امر حاکی از توانمندی 
این شرکت بزرگ در ارائه ی خدمات بیمه ای به 

قشر فرهیخته معلمان است.

بازدید مدیر عامل بیمه آسیا  از 
پروژه ساخت مدرسه شهدای بیمه 
آسیا در استان آذربایجان غربی

مدیره  هیئت  رئیس  نایب  بادین،   مسعود 
و مدیرعامل بیمه آسیا و هیات همراه از  روند 
استان  در  آسیا  بیمه  شهدای  مدرسه  ساخت 

آذربایجان غربی بازدید کردند. 
 به گزارش روابط عمومی بیمه آسیا، مسعود 
عامل  ومدیر  مدیره  هات  رییس  نایب  بادین 
بیمه آسیا به همراه اعضای هیات مدیره، معاون 
سرمایه انسانی و پشتیبانی و تنی چند از مدیران، 
سرپرست منطقه سه و مسئولان بیمه آسیا در 
استان آذربایجان غربی، از روند ساخت مدرسه 
روستای  در  آسیا  بیمه  شهدای  کلاسه  چهار 

میاوق بازدید کردند.
بر اساس این گزارش،در این بازدید مدیرعامل 
بیمه آسیا با ابراز خرسندی از میزان پیشرفت این 
پروژه، بر رعایت استاندارد های ساختمان سازی 
و تسریع در عملیات ساخت این مدرسه تاکید 

کرد.
کلاسه  چهار  مدرسه  ساخت  است،  گفتنی 
شهدای بیمه آسیا در منطقه محروم روستای 
حضور  با  غربی  آذربایجان  استان  در  میاوق 
ارومیه،  مردم  نماینده  آسیا،  بیمه  مدیرعامل 
تجهیز  و  نوسازی  مدیرکل  ارومیه،  فرماندار 
و  استان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل  و  مدارس 
حضور پرشور مردم در اوایل خرداد ماه امسال 

در روستای میاوق کلنگ زنی شده است.
مدرسه ابتدایی چهار کلاسه شهدای بیمه آسیا 
در روستای میاوق با 27۰ متر زیربنا چهارمین 
مدرسه ای است که توسط بیمه آسیا در مناطق 
محروم کشور ساخته می شود. پیش از این، سه 
مدرسه در مناطق محروم استان های سیستان و 
بلوچستان، آذربایجان شرقی و خراسان جنوبی 
توسط ساخته شده بود و هم اکنون درحال بهره 

برداری هستند. 

برگزاری جشنواره ی ورزشی 
بیمه دی

سراسری  ورزشی  جشنواره ی  از  دوره  اولین 
شرکت بیمه دی به میزبانی شهر ساری برگزار 

شد.
بین الملل  امور  و  عمومی  روابط  گزارش  به 
بیمه دی؛ در این جشنواره که روز چهارشنبه 
نفر   122 گردید،  افتتاح   14۰2 شهریورماه  اول 
دی  بیمه  و شعب سراسری  ستاد  کارکنان  از 
استقامت  دو  )آقایان(،  فوتسال  رشته های  در 
فوتبال  )آقایان(،  میز  روی  تنیس  )آقایان(، 
و  دارت)خانم ها  و  آقایان(  و  )خانم ها  دستی 
آقایان( شرکت کرده و طی سه روز، به رقابت 

پرداختند.
شایان ذکر است؛ در اختتامیه ی این جشنواره 
شد،  برگزار  شهریورماه  سوم  جمعه  روز  که 
مهندس موهبتی مدیرعامل بیمه دی نیز، به 
صورت وبینار به ایراد سخن پرداخته و اظهار 
مظاهر  رشد  شاهد  امروز،  جهان  داشت: 
بوده  بدنی  فعالیت های  و کاهش  تکنولوژیکی 
و  کارآیی  افزایش  که  است  حالی  در  این  و 
و  نشاط  سایه ی  در  سازمانی،  بهره وری  ارتقاء 
شادمانی کارکنان تحقق می یابد. از این رو بیمه 
دی تلاش دارد تا با برگزاری رویدادهایی مانند 
کارکنان  انگیزه ی  و  جشنواره ی ورزشی، رغبت 
خود را به ورزش و دیگر فعالیت هایی که متنج 
به سلامتی، نشاط و خلاقیت می شود، افزایش 
دهد. چرا که این نیروی انسانی سالم، شاداب 
و نوآور است که می تواند موجب شکوفایی و 

تحول آفرینی باشد.
گفتنی است در اختتامیه این جشنواره که با 
حضور جمعی از معاونین و مدیران بیمه دی 
همراه بود، از نفرات برتر این مسابقات ورزشی، 
با اهداء لوح و جوایز نقدی، تشکر و قدردانی به 

عمل آمد.

نیمه  تولیدی  واحدهای  احیای  ایلنا،  گزارش  به 
فعال و راکد و تعطیل شده که در اثر اتفاقاتی مانند 
سیاست های اقتصادی غلط دولت گذشته و همچنین 
خروج آمریکا و چند کشور اروپایی از توافق برجام دچار 
مشکلات عدیده شده بودند، از جمله سیاست های 
دولت سیزدهم است که در راستای اجرایی کردن آن؛ 
نهادهایی از قبیل »نهضت احیای واحدهای اقتصادی« 
و کارگروه های »رفع موانع تولید« ایجاد شده است؛ 
نهادها و سازمان هایی که کارویژه خود را تمرکز برای 
تحقق شعار سال در زمینه تولید و در نتیجه کاهش 

نرخ بیکاری نیروی کار عنوان می کنند. 
تاکنون نیز دولت آمارهای متنوعی از احیای تولید 
در واحدهای تعطیل و نیمه راکد ارائه داده است. سال 
گذشته حدود هزار واحد و با احتساب نیمه نخست 
دو  حدود  دوم سال 14۰۰ جمعاً  نیمه  و  سال 14۰2 
هزار واحد بنابر اعلام مسئولان دولتی احیا شده اند. 
اما درنهایت آنچه در عمل احساس می شود، اندکی 
برای فعالان کارگری و افرادی که از نزدیک در معرض 
اخبار و اطلاعات مربوط به واحدها هستند، متفاوت با 
ادعاهاست. متغیرهایی مانند نرخ اشتغال در مناطق و 
همچنین افزایش رشد اقتصادی در حوزه های تولیدی 
از نگاه ناظرین میدانی تا حدی با آمارهای ارائه شده 
متفاوت است و در این میان؛ کاهش نرخ بیکاری از 
حدود 1۰ درصد در پایان دولت قبل به میزان نزدیک 
به ۸ درصد در سال دوم دولت جدید، در کنار آمار 
اخیر مرکز آمار ایران مبنی بر تحقق رشد 4.5 درصدی 
اقتصاد، از مباحثی هستند که تا حدی برای افراد درگیر 

در میدان عمل اقتصادی ملموس نیست. 
احیای تولید؛ چیزی کمتر از ادعاها

کارگر  خانه  اجرایی  )دبیر  باقریان  سیدحسین 
با اشاره به مباحث مطرح شده  شهرستان شهریار( 
از سوی دولت در زمینه احیای واحدهای اقتصادی 
گفت: اخیرا دو شهرک صنعتی در منطقه شهریار طی 
این دو سال با بحث نهضت احیا و اعطای اعتبارات 
از حالت رکود خارج شده و تقریبا نصف ظرفیت این 
دو شهرک دوباره راه افتاده است. وی اضافه کرد: یکی 
از شرکت های بزرگ این منطقه )ایران یاسا( در دوران 
مدیریت قبلی خود مشکلاتی در زمینه ایجاد خط تولید 
جدید و راه اندازی تولید داشته که با ارائه تسهیلات 
ارزان از سوی دولت توانسته واحد خود را راه اندازی 
کند اما مدیریت جدید هنوز کار را تمام نکرده است. 
نیز  داشتند  مشابه  شرایط  که  واحدهایی  سایر  در 
احیای تولید با تمام ظرفیت نبوده است. باقریان ادامه 
داد: در دولت های قبل هم تلاش هایی برای احیای 
واحدهای صنعتی وجود داشت که آن ها نیز موفق 
نبود. یکی از مشکلات؛ بحث ترابری در منطقه جنوب 
غرب استان تهران است. البته راه اندازی راه آهن به 
سمت جنوب تا حدی برای کمک به واحدهای راکد 

آمده است. 
حیدر مظاهری )دبیر اجرایی خانه کارگر شهرستان 
به  باتوجه  داد:  توضیح  زمینه  این  در  نیز  ورامین( 
مشاهدات میدانی بنده از وضعیت منطقه ورامین و 
پاکدشت، در زمینه شعار احیای تولید، بیشتر شاهد 

تبلیغات رسانه ای هستیم. 
وی افزود: در ورامین کارخانه قند و تولیدات لبنیات 
وارنا را داشتیم که هر دو جمعا بیش از هزار نفر کارگر 
و پرسنل داشتند. این دو کارخانه بزرگ؛ نگین شهر 
ورامین محسوب می شدند و اشتغال قابل توجهی نیز 
در حاشیه آن ها شکل گرفته بود اما تولید در طی سه 
چهار سال اخیر در این دو واحد کاملا خوابیده است. 

دولتی  مقامات  سفر  در  کرد:  تصریح  مظاهری 
تبلیغات زیادی برای احیای کارخانه قند و شرکت لبنی 
وارنا انجام شد ولی در عمل هر دو واحد بزرگ راه 

اندازی نشدند. 
دبیر اجرایی خانه کارگر ورامین با اشاره به مشکلاتی 
که باعث شده سایر کارخانه ها و شهرک های صنعتی 
این منطقه دچار مشکل رکود و تعطیلی شوند، گفت: 
قطعی و کمبود برق در برخی روزهای هفته شرکت ها را 
دچار مشکل کرده است. در زمستان به خاطر نبود گاز 
و در تابستان به خاطر کمبود برق، بسیاری از کارخانه 
تولید مصالح و میلگرد منطقه ورامین در این منطقه 
دچار مشکل هستند. در واقع مردم بر خلاف گذشته 
برق شان بسیار کمتر قطع می شود، اما کارخانه ها با 

قطعی شدید برق و گاز مواجه اند. 
وی تاکید کرد: در این دولت؛ تعطیلی و رکود جدید 
نداشتیم و روند رکود متوقف شده اما احیای واحدهای 

جدید در مقایسه با حجم رکود بسیار نازل است. 
هماهنگی  کانون  )عضو  هریس  اصلانی  علی 
شوراهای اسلامی کار کرج( نیز در این رابطه گفت: 
بحث بازگرداندن تولید در واحدهای تعطیل منطقه را 
ما هم در رسانه ها می شنویم. در این زمینه مشاهدات 
کشور  کلی  آمار  دسترسی  چون  اما  نداشتیم  عینی 
نداریم شاید از کل کشور مشکل بهبود یافته باشد اما 
ما خبر نداشته باشیم. در این زمینه متاسفانه آمارهای 
دقیق طبق نشانی با تفکیک استانی هنوز در دسترس 

نیست. 
گیلان(  استان  کار  اسلامی  )عضو شورای  فلاحتی 
دیگر فعال کارگری است که در مورد حوزه فعالیت 
استان گیلان و رشت که در سال های اخیر با موجی 
از تعطیلی ها در واحدهای تولیدی مواجه بوده ، گفت: 
بطور طبیعی معمولا بین برنامه ریزی، سخن و اجرا یک 
مقدار فاصله وجود دارد. آنچه ما از نزدیک دیدیم، این 
بود که بخش اندکی از صنایع پوشاک استان گیلان 
اخیرا به حرکت راه افتاده است. برخی صنایع مواد 
غذایی نیز که کامل در استان گیلان تعطیل شده بود 

اندکی دوباره با ضعف شروع به کار کرده است. 
وی با اشاره به اینکه حجم واحدهای تعطیل شده 

زیاد  بسیار  گیلان  استان  در  گذشته  دهه  یک  طی 
است، گفت: واحدهای بزرگی مانند رشت الکتریک 
و کنف بافی ها و سایر صنایع کلیدی استان که دچار 

تعطیلی شده بودند، هنوز به راه نیفتادند. 
احیای واحدهای تولیدی نیازمند جایگزینی راهکارهای 

کلان به جای اقدامات خرد
در این میان تا حدی بحث درباره آنچه که در عمل 
رخ داده و چرایی  عدم توفیق کامل دولت ها در احیای 
واحدهای راکد محل سوال باشد. برخی کارشناسان 
معتقدند دولت باید به جای رسیدگی به حال و روز 
تک به تک و جزئی واحدها، در سیاست های کلان 

خود تغییراتی به وجود آورد. 
اکبر شوکت )دبیر اجرایی خانه کارگر استان قم و 
رئیس انجمن های صنفی کارگران ساختمانی( در این 
زمینه اظهار می کند: آنچه ما به عینه در زمینه احیای 
تولید دیدیم، روندی است که از دولت قبل هم شروع 
شده بود. در دولت قبل یک »کارگروه رفع موانع تولید« 
شکل گرفت که در هر استانی ستاد داشت. کارفرمایان 
مشکل دار به کارگروه یاد شده مراجعه می کردند و گاه 

نتیجه نمی گرفتند. 
کارفرمایان  برخی  قم  استان  در  کرد:  اضافه  وی 
مشکلات عمده داشتند. این مشکلات شامل مسائلی 
مانند مثل سر رسیدن مهلت پرداخت اقساط وام و 
و  کارخانه  کل  باید  شرکت ها  بود.  بانکی  تسهیلات 
کارگاه خود را به بانک واگذار می کردند و این مسئله 
تا مدت زیادی و گاه برای همیشه انبوه ماشین آلات و 
زمین این مجموعه ها را با سرمایه انبوه از گردونه تولید 

خارج می کرد و کارگران شرکت ها بیکار می شدند. 
این  از شرکت ها  شوکت تصریح کرد: در بسیاری 
اعتبار و توان هم وجود نداشت که وام جدید گرفته 
شود و با پرداخت اقساط تسهیلات، برای تولیدکننده 
سرمایه ی در گردش و نقدینگی برای تداوم تولید و 
دادن اقساط زمان خریده شود. سود روی سود بانک ها 
تلنبار می شد و گاهی بدهی بانکی 15 میلیاردی یک 

شرکت در عمل با نرخ سود و جریمه دیرکرد به ۳۰ 
میلیارد )دوبرابر تسهیلات اولیه( افزایش می یافت که 

عملا امکان بازپرداخت آن ممکن نبود. 
دبیر اجرایی خانه کارگر استان قم با اشاره به اینکه 
مشکلات باید در ابعاد کلان حل شود، گفت: دولت 
در سطح کلان برای مسئله سود کلان بانکی که از 1۸ 
درصد به 2۳ رسیده،  راهکاری ارائه نکرده و نمی شود 
با کارهای خرد و نهضت و تشکیلات و کارگروه مشکل 
این سود ماهیت ربوی دارد و  را دانه دانه حل کرد. 
بسیاری از شرکت ها نیز در عمل از عهده پرداخت 

چنین نرخ سود بالایی عاجز هستند. 
زمینه  در  کارخانه ها  داد:  ادامه  کارگری  فعال  این 
تامین برق، گاز و سایر هزینه ها دچار مشکل هستند و 
مشکل سود بانکی نیز مشکلات را تشدید کرده است. 
متاسفانه در این زمینه دولت به حرف بانک ها بیشتر 
گوش می دهد تا تولیدکنندگان! این درحالی است که 
استان قم معدود استان های کشور است که دولت در 
آن سرمایه گذاری نکرده و اکثریت قاطع شرکت ها اینجا 
با سرمایه گذاری بخش خصوصی ایجاد شده است. 
یکی از دلایل مشکلات ما این است که خود دولت 
تاکنون سرمایه گذاری  انقلاب  از قبل  این استان  در 

صنعتی انجام نداده است. 
شوکت در پایان با بحث درباره راهکارهای ممکن و 
محتمل برای دولت گفت: دولت باید بتواند حمایت 
تسهیلات ارزان قیمت را به تولیدکننده بدهد و چنین 
چیزی ممکن است. هرکس به عنوان تولیدکننده به 
این  بگیرد.  ارزان  نزول، وام قرض الحسنه  اخذ  جای 
و  وزیران  هیات  در  تصمیم گیری  با جسارت  راهکار 
مدیران استانی کاملا میسر است. اما متاسفانه در 
کارگروه های اشتغال یک چنین چیزی مطرح نمی شود 
و ممکن است بحث تعارض منافع در میان باشد. این 
درحالی است که مسئولان استانی باید در این حوزه از 
خود ابتکار عمل داشته باشند، اما همواره چشمشان به 

دستورات بالایی هاست! 

طی دو سال گذشته پس از جهش قیمت ها در بازار تولیدات 
داخلی و وارداتی خودرو، نرخ خودرو به بیش از 2۰۰ درصد افزایش 
داشت و این گرانی بازار معاملات را به خواب برد و متقاضی خودرو 
علاوه بر کاهش توان مالی و عدم خرید این محصول، باید تاوان 
رکود در بازار را در بخش های مختلف اقتصادی بپردازد.این روز ها 
همچون چند ماه گذشته رکود کامل بر بازار خودرو حاکم است و 
به جز افرادی که تقاضای واقعی برای خودرو داشته یا قصد تبدیل 
به احسن کردن آن را دارند، مشتری به بازار مراجعه نمی کند البته 
این گروه نیز همچنان برای معامله در بازار تردید دارند.شاید به 
نظر می رسید با وعده دولتی ها با اجرای مرحله دوم سامانه یکپارچه 
فروش خودرو که اواخر فصل بهار سال جاری برگزار شد، وضعیت 
بازار به گونه ای در راستای تثبیت قیمت تغییر کند، اما طبق آمار 
غیررسمی بالای 2 میلیون نفر در این سامانه ثبت نام کردند و بنا به 
برنامه و ظرفیت تولید خودروسازان، نوبت تحویل برخی از متقاضیان 
به سال آینده موکول شد.این حرکت دولت هم نتوانست بازار را به 
گونه ای که انتظار می رفت به ثبات برساند و وضعیت قیمت ها علاوه 
بر نوسان، بازار را به رکود کم سابقه ای برده که قطعاً آسیب رسانی 

آن به بخش های مختلف اقتصاد بیش از گذشته است.

تنش مجدد قیمت ها در بازار خودرو
در همین رابطه اسد کرمی، نایب رئیس اتحادیه نمایشگاه داران خودرو 
تهران در گفتگو با اقتصاد 24 گفت: از زمانی که بحث واردات خودرو 
در کشور داغ شده و اخبار مثبت سیاسی را شاهد بودیم، قیمت ها در 
سراشیبی سقوط قرار گرفته است، به طوری که برخی خودرو های تولید 
داخل تا 5۰ میلیارد تومان افت قیمت را تجربه کرده است.کرمی ادامه 
داد: اما تحویل سال آینده خودرو به ثبت نام کنندگان در سامانه یکپارچه 
فروش خودرو از یک سو و عدم واردات خودرو از سوی دیگر نتوانست 
بازار را در یک فضای آرام نگه دارد و همین دلیلی بر تنش مجدد قیمت ها 
هرچند آرام، در بازار خودرو شده است. نایب رئیس اتحادیه نمایشگاه 
داران خودرو تهران گفت: در هفته گذشته، شاهد افت قیمت 1۰ الی 
15 میلیون تومانی در بعضی از محصولات ایران خودرو مانند هایما، دنا 
پلاس، سورن پلاس وبرخی محصولات سایپا مانند شاهین، تیبا، کوئیک 
بودیم.وی ادامه داد: درحال حاضر رقابت در بازار فعلی فقط بر سر فروش 
با تخفیف های کاذب است. به این معنی که اگر کسی خریدار و فروشنده 
واقعی باشد، فروشنده به جهت رسیدن به پول خود در این بازار رکودی، 
مجبور است تخفیف دهد، اما نکته اینجاست که قیمت را قبل از تخفیف 

غیر واقعی اعلام می کنند و این بازار را وارد بحران جدیدی کرده است.

احیای واحدهای تولیدی کمرنگ تر از حجم تبلیغات است 

تولید در تله سود بانکی
سال قبل هزار واحد و با احتساب نیمه نخست سال 14۰2 جمعاً حدود دو هزار واحد بنابر اعلام مسئولان دولتی احیا شده اند. برای این اقدام دو نهاد »نهضت 

احیای واحدهای اقتصادی« و کارگروه های »رفع موانع تولید« ایجاد شده اند تا کاهش نرخ بیکاری نیروی کار عنوان می کنند.

و احتمال گرانی خودرو در نیمه دوم سال وش خودر واقعی برای خرید و فر تخفیف های غیر

کارخانه ها در 
زمینه تامین 

برق، گاز و سایر 
هزینه ها دچار 

مشکل هستند 
و مشکل سود 

بانکی نیز 
مشکلات را 

تشدید کرده 
است و متاسفانه 

در این زمینه 
دولت به حرف 
بانک ها بیشتر 

گوش می دهد تا 
تولیدکنندگان!

اشاره این مقام مسئول به قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار است. قانونی 
که بر مبنای آن درگاه ملی مجوزها راه اندازی شده است تا بنا بر اعلام سیاح، رییس 
مرکز بهبود کسب و کار وزارت امور اقتصادی و دارایی مشکل صدور مجوزها برطرف 
شود. وی در گزارشی از نحوه ی اجرای این قانون به حذف سیاه چاله ها اشاره می کند. 
سیاه چاله هایی که بنا بر گفته ی وی مانع از فعالیت اقتصادی متقاضیان می شده است.
بررسی استعلامات از دبیرخانه از هیات عالی نظارت بر سازمان های صنفی نشان می دهد 
برای یک نفر چندین مجوز صادر شده و یک فرد توانسته است هم مجوز خرده فروشی 
ظروف و لوازم چینی و شیشه ای و کریستال و بلور و هم دفتر عمده فروشی آهن و 
هم خرید و فروش و حق العمل کاری انواع خودروهای سبک و عرضه انواع کالاها و 
خدمات در فروشگاه های مجازی صادر شده و برخی خانوادگی مجوز گرفته اند.  محمدرضا 
فرجی تهرانی در گفتگو با خبرآنلاین به نحوه ی اجرای این قانون اعتراض دارد و می گوید 
پیش بینی ما این است در مدت زمانی بسیار نزدیک، شاهد بروز مشکلاتی بسیار جدی به 

دلیل نوع اجرای این قانون باشیم.
وی که در سخنانش از لفظ هشدار استفاده می کند، می گوید: هر کسب و کاری بر 
اساس عرف و عقل و شرایطش، حدود و ثغور و قوانینی را برای صدور مجوز تعیین کرده 
است اما می بینیم که در قالب این قانون جدید وزارت امور اقتصادی و دارایی نسبت به 
حذف این قوانین اقدام کرده و دائم می گویند ما محدودیت ها را از میان برداشته ایم. واقعا 
صدور ۳2 مجوز برای یک واحد صنفی پانزده متری مبنای عقلی و عرفی و شرعی دارد؟او 
در توضیح این مطلب افزود: شاید برخی بگویند ۳2 مجوز در یک مغازه به چه کار می آید؟ 
درست هم می گویند اما با این ۳2 مجوز می شود ۳2 وام بانکی گرفت یا ضمانت وام کرد، 

می شود مجرم آزاد کرد و هزار کار دیگر. چطور مقامات وزارت امور اقتصادی و دارایی به 
این نتیجه رسیده اند که ۳2 کسب و کار قابل جمع شدن در یک واحد صنفی است؟نائب 
رییس اتاق اصناف تهران ادامه داد: ماجرای صدور مجوز از سوی دولت حالا دیگر در حال 

تبدیل به تهدیدی امنیتی برای کشور است.
کاش این آمار هم دروغ باشد 

وی به آماری که از سوی خاندوزی، وزیر امور اقتصادی و دارایی در خصوص مجوزهای 
صادره تنها در بخش اصناف ارائه شده است، اشاره کرد و گفت: من وقتی این آمار را 
شنیدم گفتم کاش این آمار هم مثل سایر آمارهای دولت مبنای خاصی نداشته باشد 
چون اگر چنین اتفاقی رخ داده باسد، به زودی بحران بزرگی سر باز خواهد کرد. خاطرم 
هست در جلسه ای که با مقامات وزارت امور اقتصادی و دارایی در اردیبهشت ماه امسال 
داشتیم، گفتند در سه ماه 15 هزر مجوز صادر کرده ایم. من همان جا اشاره کردم که 
ما چهار میلیون جواز کسب داریم با توجه به ضرورت تمدید بخشی از این مجوزها به 
علاوه درخواست های جدید ماهانه هفتاد هزار تقاضای به اتحادیه ها ارائه می شود و آنها 
نیز مجوز صادر می کنند پس می بینید که چندان کار زیادی انجام نداده اید اما حالا اقای 
خاندوزی می گوید ما 625 هزار جواز کسب صادر کردیم یعنی اگر تا اردیبهشت 15 هزار 
جواز صادر شده باشد، تنها در سه ماه خرداد، تیر و مرداد 61۰ هزار جواز کسب صادر 

شده که بسیار زیاد و تعجب برانگیز است. 
وی گفت: به هر کسی که پرونده مالیاتی تشکیل می دهد جواز کسب می دهند، مگر 
همه چیز مالیات است، پنچرگیری طقه ی دوم به کار چه کسی می آید؟ صدور مجوزهای 
غیر همگن در یک واحد صنفی چه معنایی دارد؟ شاید بشود به الکتریکی و تعمیر 

کامپیوتر در یک واحد صنفی مجوز داد اما جمع کردن کله پزی و تعمیر کامپیوتر در یک 
واحد صنفی با عقل جور در نمی آید.

صدور مجوز برای رستوران هشت متری
شوخی وزارت امور اقتصادی و دارایی با کسب و کارها


